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to veľký presun z Anglicka do Ameriky, ale už 

sa cítim ako doma. Som vďačný, že môžem 

slúžiť v tomto zbore.

~   Veľa cestuješ a prednášaš po celom svete 

a v Európe. Aké sú podľa teba najväčšie 

problémy, ktorým cirkev v súčasnosti čelí 

a ako by sme k nim mali pristupovať?

Cirkev v súčasnosti čelí mnohým problé-

mom, ale jedným z najväčších je to, ako 

reagujeme na hnutie LGBTQ. To ovplyvňuje 

všetky časti sveta. Ako Ježišovi nasledovníci 

sa musíme držať učenia Biblie a presadzo-

vať pravdu, že manželstvo je medzi jedným 

mužom a jednou ženou a že to je jediný 

kontext pre sexuálnu intimitu. Zároveň sme 

povolaní milovať svojich blížnych. Nemáme 

sa teda odťahovať od svojich homosexu-

álnych priateľov alebo sa na nich pozerať 

zvrchu, máme byť ich priateľmi a susedmi, 

pričom sa máme držať toho, čo vieme, že je 

pravda. Podobne ako Ježiš máme byť plní 

milosti a pravdy, máme stelesňovať lásku 

k Nemu a lásku k druhým. Nad tým, ako byť 

verne prítomný v nekresťanskej kultúre, sa 

musí zamyslieť každá generácia kresťanov. 

Nový zákon je napísaný tak, aby nám v tom 

pomohol. Máme byť vo svete, ale nie z neho. 

Peter nám hovorí, aby sme „žili taký dobrý 

život medzi pohanmi“ – medzi nimi, nie mimo 

nich; a dobrý život, nie pohanský život. To je 

teda výzva, pred ktorou sa nachádzame.

~   Čo je najťažšie na tom, že si slobodný? 

Čo by si poradil slobodným ľuďom, 

ktorí bojujú s osamelosťou?

Osamelosť je asi najťažšia vec pre mno-

hých slobodných ľudí. Treba však tiež 

~    Ako vyzerá prostredie, z ktorého pochá-

dzaš? Ako si sa stal Ježišovým nasledov-

níkom?

Vyrastal som v juhovýchodnom Anglicku, 

v mestečku Sevenoaks. Bolo to väčšinou 

pokojné detstvo, ja, moji rodičia a starší brat. 

V detstve som nebol kresťan a nechodili 

sme do kostola. Kresťanom som sa stal, 

keď som dovŕšil 18 rokov. Môj dobrý priateľ 

bol kresťan a pozval ma do jeho zboru na 

mládež. O kresťanstvo som sa nijako zvlášť 

nezaujímal, ale chcel som byť dobrý priateľ, 

a tak som sa rozhodol ísť. Na tomto stretnutí 

sa konala prezentácia Ježišovho posolstva 

a ja som si uvedomil, že to, čo som si pred-

stavoval ako Ježišovo učenie, sa veľmi líši 

od toho, čo som práve počul. Uvedomil som 

si, že Ježiš hlásal posolstvo o milosti, a nie 

o skutkoch. Pôsobilo to na mňa veľmi pre-

svedčivo. Začal som chodiť do kostola a čítať 

Bibliu a v priebehu niekoľkých týždňov som 

si uvedomil, že chcem odovzdať život Ježi-

šovi. Bolo to pred 30 rokmi.

~    Sam, sme radi a poctení, že si ochotný 

prísť na našu tohtoročnú konferenciu. 

Minulý rok si sa kvôli istým okolnostiam 

nemohol zúčastniť, ale posolstvo, ktoré si 

predniesol, bolo vrelo prijaté. Povedz nám, 

prosím, čo sa v tvojom živote udialo, prečo 

si sa sťahoval do Nashvillu, čo ťa motivo-

valo k tejto obrovskej životnej zmene?

Bolo to len niekoľko rokov po tom, čo som sa 

stal kresťanom, keď som začal cítiť, že ma Boh 

volá, aby som slúžil ako pastor. Vyštudoval 

som teologickú fakultu v Anglicku, bol som 

vysvätený a potom som slúžil v niekoľkých 

zboroch v Anglicku. Približne v tom čase som 

začal písať knihy, v ktorých som sa zaoberal 

niektorými veľkými kultúrnymi problémami 

súčasnosti, a pripojil som sa k apologetickej 

službe ako evanjelista a rečník na plný úvä-

zok. Preto som často cestoval do USA a začal 

som cítiť, že ma Pán volá, aby som sa presťa-

hoval do Ameriky. Pozvali ma kázať do zboru 

Immanuel Nashville, a keď som ho navštívil, 

cítil som sa tam ako doma. Začal som si uve-

domovať, že to je miesto, kde mám byť. Zbor 

ma povolal, aby som slúžil ako jeden z jeho 

pastorov. Začali sme teda, ako sa ukázalo, 

veľmi dlhý proces žiadosti o víza a minulý rok 

ma konečne mohli ustanoviť za pastora. Bol 

O KRESŤANSTVO SOM SA 
NEZAUJÍMAL

pokračovanie rozhovoru nájdete na nasledujúcej strane
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k Nemu a k druhým.

„Manželstvo je medzi
jedným mužom a jednou 

ženou a to je jediný kontext 
pre sexuálnu intimitu. 
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poznamenať, že môže byť veľkým problé-

mom aj pre mnohých, ktorí žijú v manželstve. 

Všetci potrebujeme spoločenstvo a hlboké 

priateľstvo. Moja rada pre slobodných ľudí by 

bola, aby sa čo najviac venovali budovaniu 

priateľstiev s rôznymi ľuďmi. Nečakajte, kým 

vás všetci ostatní oslovia. Snažte sa stelesniť 

práve také spoločenstvo, ktorého súčasťou 

chcete byť. Robte pre druhých to, čo by ste 

chceli, aby oni robili pre vás. Ďalšou vecou, 

ktorú všetci potrebujeme čoraz viac robiť, je 

stále viac sa približovať k Pánovi. On je náš 

najbližší Priateľ a Ten, ktorý bude vždy s nami.

~   V spoločnosti prebieha veľká diskusia 

o hovorení biblickej pravdy na „citlivé“ 

témy. Existuje ešte v Európe sloboda 

hovoriť verejne?

Myslím, že vo všeobecnosti áno, ale nie 

vždy je to veľmi jednoduché! Niekedy 

musíme byť rozvážni v tom, čo hovoríme, 

alebo opatrní v tom, ako veci vyjadrujeme. 

Môže byť pre nás dobré, že nás to prinúti 

byť ohľaduplnejší a úctivejší. Biblia nám 

hovorí, že máme starostlivo vážiť svoje 

slová, takže nie je úplne zlé, že naša spo-

ločnosť takto kontroluje, čo hovoríme. Zá-

roveň to však môže byť aj veľmi neférové. 

Videl som, ako sa s kresťanmi zaobchádza 

veľmi tvrdo len preto, že vyjadrujú názory, 

ktorým kresťania vždy verili. Nie sú to rovnaké 

podmienky. Niektoré časti Európy začínajú 

kresťanov dosť cenzurovať. Ale aj tam, kde sa 

to deje, môžeme mať nádej. V čase Nového 

zákona to tak bolo na mnohých miestach, 

a predsa sa evanjelium rýchlo šírilo. Postoj 

našej kultúry k nám by nemal zmeniť náš 

postoj k nej: byť úctivý a láskavý ku všetkým, 

nech sa k nám správajú akokoľvek.

~   Veľa ľudí si myslí, že kresťania sú ho-

mofóbni a o evanjeliu už nechcú počuť. 

Ako by mali kresťania komunikovať 

s nekresťanmi, aby šírili evanjelium 

v dnešnej spoločnosti?

Ako som už povedal, musíme byť vždy úctiví, 

aj keď nás ľudia obviňujú z vecí, ktoré nie sú 

pravdivé. Byť kresťanom nie je homofóbne. 

Musíme to však dať najavo svojím konaním. 

Musíme milovať svojich homosexuálnych 

priateľov lepšie ako svet. To nebude zna-

menať, že budeme všetko potvrdzovať, ale 

bude to znamenať, že sa budeme snažiť byť 

niekomu priateľom, aj keď sa k nám nebude 

vždy správať veľmi láskavo. Niekedy práve 

láska a čas najviac ukážu ľuďom, akí sme. 

Chceme byť ľuďmi pravdy, ktorých je ťažké 

nemať rád.

~   Témou tohtoročnej konferencie EVS je 

Odpustenie. Prečo by sme podľa teba 

mali dávať a prijímať odpustenie?

Odpustenie nás vedie až k samotnému jadru 

evanjelia. Ježiš zomrel a vstal z mŕtvych, aby 

nám mohlo byť odpustené. Bez tohto odpus-

tenia nemáme žiadny vzťah s Bohom. Úplne 

definuje to, kým sme ako kresťania. Takže 

ako tí, ktorým bolo odpustené, musíme byť 

teraz tými, ktorí odpúšťajú druhým. Ježiš nám 

to ukazuje v modlitbe Pánovej. Ak sme ne-

citliví voči potrebe odpustiť druhým ľuďom, 

keď nám ublížia, pravdepodobne to ukazuje, 

že sme sa stali necitlivými voči tomu, ako 

veľmi nám Boh odpustil. Ak nie sme ochotní 

ponúknuť odpustenie, ako môžeme byť 

šťastní, že ho môžeme prijať od Boha? Ak je 

to pod našu úroveň, prečo by to nemalo byť 

pod úroveň Boha. Odpustenie je teda pre 

nás obrovská vec!

Redakčne krátené. Celý rozhovor aj množstvo povzbu-
dzujúceho obsahu nájdete na www.chcemviac.com.

Sam Allberry

Sam Allberry je pastor, apologét 

a komunikátor. Napísal viacero kníh, 

z ktorých niektoré vyšli aj v českom 

jazyku. Píše pre viaceré celosvetovo 

uznávané duchovné online magazíny 

ako The Gospel Coalition,

Desiring God či Living Out.

„Byť kresťanom nie je homofóbne. Musíme 
to však dať najavo svojím konaním.“

„Chceme byť ľuďmi 
pravdy, ktorých je ťažké 
nemať rád.“ N

Nečakajte, kým vás 
ostatní oslovia. Snažte 
sa stelesniť práve také 
spoločenstvo, ktorého 
súčasťou chcete byť.
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Otče náš, ktorý si v nebesiach!

Posväť sa meno Tvoje!

Príď kráľovstvo Tvoje! Buď vôľa Tvoja

ako v nebi tak i na zemi!

Chlieb náš každodenný daj nám dnes!

A odpusť nám viny naše,

ako aj my odpúšťame vinníkom svojim!

I neuvoď nás do pokušenia,

ale zbav nás zlého! Lebo Tvoje je kráľovstvo 

i moc i sláva na veky. Amen. (Mt 6:9–13)

Keď si opakujete tieto známe riadky, ktorý 

z nich si žiada ďalšie vysvetlenie? Možno je 

to ten prvý. Prečo nazývame Boha vesmíru 

Otcom? Alebo možno druhý. Nevieme, čo zna-

mená niečo posvätiť, a už vôbec, čo znamená 

posvätiť meno. A čo Božia vôľa — čo to je a ako 

by sme ju na zemi spoznali? Alebo ten straši-

delný posledný riadok: Aké zlo nás obklopuje 

a ohrozuje? Nech by sme odpovedali akokoľ-

vek, máme Ježišovu odpoveď na túto otázku. 

Rozhodol sa povedať viac len o jednom riadku, 

a nie je to ten, na ktorý by mnohí z nás mysleli.

Modlíte sa za odpustenie svojich 
hriechov?

Keď Ježiš učil svojich učeníkov modliť sa, začal 

Božím kráľovstvom, Božou vôľou a Božou 
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Keď sa modlíte, nezabúdajte, ako ste urazili 

Boha. Spomeňte si, ako ste Ho dnes opäť 

sklamali, ako veľmi ste sa vzdialili od Jeho 

kráľovstva, Jeho vôle a slávy — a potom Ho 

požiadajte o odpustenie. Ježiš učí, že nech sa 

modlíte za čokoľvek iné, uistite sa, že za toto 

sa budete modliť. Každý deň, keď sa zobudíte, 

budete potrebovať jedlo a odpustenie. V ža-

lúdku vám bude škvŕkať a vaša duša sa vzbúri. 

Preto sa modlite a žite podľa toho.

Hlad srdca
Väčšina kresťanov sa denne modlí za 

chlieb. Koľkí z nás sa však rovnako vytrvalo 

modlia za svoj hriech ako za jedlo? Prečo 

to tak je?

No, po prvé preto, lebo fyzicky cítime, 

že potrebujeme jedlo. Možno dokážeme 

sem-tam jedlo vynechať, ale nie veľa a nie 

nadlho. A keď to urobíme, telo nám to dá 

najavo. Považujeme to za samozrejmosť, 

ale existuje magické spojenie mozgu 

s črevami a hovorí nám, kedy potrebujeme 

jesť. Nemusíme neustále zaznamenávať, 

čo jeme, aby sme prežili. Telo posúva 

oznámenia, kedy je čas obedovať, desia-

tovať alebo piť vodu. Je menej pravdepo-

dobné, že zabudneme na jedlo, pretože 

hlad nakoniec prekričí všetko ostatné.

Z rôznych dôvodov však často ťažšie po-

čujeme hukot hriešneho srdca. Srdce má 

vlastný hlas, ale fyzicky nás neprevalcuje 

tak, ako to dokáže hlad. Bolesť srdca nám 

prezrádza toľko ako hlad alebo aj viac, 

ale naučíme sa s ňou žiť. Nepokoj, úzkosť, 

podráždenosť, malátnosť, netrpezlivosť, 

mrzutosť. Ak si ich vôbec všimneme, nau-

číme sa ich ospravedlňovať namiesto toho, 

aby sme ich riešili.

Príznaky zostávajúceho hriechu hovoria 

o tom, čo Ježiš jasne učil: Potrebujeme 

odpustenie — a to oveľa častejšie, ako si 

chceme pripustiť. Modlitba odpusť nám 
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pokračovanie článku nájdete na nasledujúcej strane

ODPUSŤ MI A POMÔŽ MI ODPUSTIŤ
slávou — takmer počujete odpovede: 

Amen! Amen! Amen! A potom, rovna-

ko náhle ako vstúpil do jaslí, zostúpil do 

každodennosti pozemského života: „Chlieb 

náš každodenný daj nám dnes…“ Daj nám 

všetko, čo dnes potrebujeme. Kto by mohol 

odmietnuť takéto zabezpečenie?

Ďalší riadok však môže byť ešte viac 

zarážajúci:

A odpusť nám viny naše,

ako aj my odpúšťame vinníkom svojim!

MODLITBA PÁNOVA ZA KAŽDODENNÝ HRIECH

~ Marshall Segal - chcemviac.com

Ak by ste niekoho učili modlitbu Pánovu po prvýkrát — dieťa, suseda, kolegu alebo 

priateľa — ktorý riadok by ste potrebovali vysvetliť najviac?

„A odpusť nám viny naše, 
ako aj my odpúšťame 
vinníkom svojim!“

ZZa odpustenie sa možno 
častejšie nemodlíme 
aj preto, lebo predpo-
kladáme, že nám už 
bolo odpustené.
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naše viny je úprimná, láskavá a každoden-

ná pripomienka neustálej potreby.

Nie je odpustenie dokončené?
Za odpustenie sa možno častejšie nemod-

líme aj preto, lebo predpokladáme, že nám 

už bolo odpustené. Ak je náš dlh už úplne 

splatený, prečo by sme mali stále prosiť 

Boha o odpustenie? Keď Ježiš zomrel na 

kríži, oznámil, že Jeho dielo odpustenia je 

dokončené: „Dokonané.“ (J 19:30) Prečo by 

nás teda učil modliť sa, akoby odpustenie 

bolo nejakým spôsobom stále potrebné? 

Ospravedlnenie — úplne prijatie u Boha len 

skrze vieru — nie je každodenná nová potreba, 

ako je potreba každodenného chleba. Ak 

ste dnes ospravedlnení milosťou skrze vieru, 

nepotrebujete byť zajtra ospravedlnení znova. 

„A tak ospravedlnení z viery máme pokoj 

s Bohom skrze svojho Pána Ježiša Krista.“ (R 5:1) 

A tak ospravedlnení, máme pokoj s Bohom 

— a tento pokoj nezrušia dnešné ani zajtrajšie 

hriechy. „Nieto teda teraz už odsúdenia tých, čo 

sú v Kristovi Ježišovi.“ (R 8:1) Večné odsúdenie 

nie je burina, ktorá sa cez noc vkradne späť do 

záhrady. Pre tých, ktorí sú skutočne v Kristovi, 

je mŕtve a nadobro zmizlo.

„Pravidelnou prosbou o odpustenie vťahujeme 

dokončené Kristovo dielo do dnešných 

pokušení a zlyhaní.“

Napriek tomu nás Ježiš učí modliť sa (a ne-

prestávať): „Odpusť nám viny naše.“ Prečo? 

Pretože ospravedlnení hriešnici sú stále 

hriešnici a hriech stále narúša spoločenstvo 

s Bohom. Hriech nemôže zatratiť skutočne 

ospravedlnených — ich dlh bol vymazaný, 

ich prekliatie zrušené a ich trest odstránený. 

To však neznamená, že hriech nie je urážlivý 

a nenarúša vzťahy, vrátane vzťahu s Bohom. 

Pravidelnou prosbou o odpustenie vťahuje-

me dokončené Kristovo dielo do dnešných 

pokušení a zlyhaní, a vďaka tomuto dokona-

nému dielu obnovujeme a občerstvujeme 

spoločenstvo, ktoré s Ním máme.

Túto dynamiku vidíme, keď nás Jakub vyzýva: 

„Preto si vyznávajte navzájom hriechy a na-

vzájom sa modlite za seba, aby ste sa vyliečili.“ 

(Jk 5:16) Títo veriaci už boli ospravedlnení, ale 

stále hrešia a stále pociťujú hrozné následky 

hriechu, čo ich vedie k modlitbe, vyznaniu 

a prosbe o odpustenie. A keď sa modlia, od-

súvajú bolestnú spúšť, ktorú hriech spôsobuje. 

V tomto prípade sú uzdravení.

Ako nám nebude odpustené
Stále sme však nepočuli, ako Ježiš vysvetľuje 

túto vetu v modlitbe. Po skončení modlitby sa 

osobitne vracia k prosbe o odpustenie:

Lebo ak ľuďom odpustíte ich previnenia, aj 

vám odpustí váš Otec nebeský; ale ak neod-

pustíte ľuďom, ani váš Otec neodpustí vám, 

keď sa previníte. (Mt 6:14–15)

Nepátra ďalej v Božej vôli ani nevrhá svetlo 

na nebezpečenstvá zla. Nie, upozorňu-

je ich, aké je duchovne naliehavé, aby 

odpúšťali. Upozorňuje ich, že ich modlitby 

— všetky modlitby za všetko ostatné — 

nebudú vypočuté, ak budú prechovávať 

zatrpknutosť a odopierať odpustenie. 

Varovanie je zahrnuté priamo v modlitbe: 

„A odpusť nám viny naše, ako aj my odpúš-

ťame vinníkom svojim!“ Modlitba, aby Boh 

odpustil, predpokladá, že my sami sme 

už odpustili — urobili sme tak? Aspoň tak 

často, ako budeme potrebovať jesť, bude-

me potrebovať odpustenie. A takmer tak 

často, ako budeme potrebovať odpustenie, 

budeme potrebovať odpustiť. A nebude 

nám odpustené, ak nepôjdeme a neuro-

bíme to isté. Komu teda potrebujete od-

pustiť? Nemôžeme sa zmysluplne modliť 

zvyšok Pánovej modlitby, ak odmietneme 

odpúšťať tak ako On.

Odpustenie umožňuje modlitbu
Ježišova jednoduchá modlitba nám 

pripomína, že náš problém s hriechom je 

každodenný problém. Každý deň robíme 

to, čo by sme nemali, a nerobíme to, čo 

by sme mali. Hovoríme, čo by sme nemali, 

a nehovoríme, čo by sme mali. Myslíme si, 

čo by sme nemali, a nemyslíme si, čo by 

sme mali. Pánova modlitba odhaľuje zhnité 

zvyšky našej vzbury proti Bohu. A pripo-

mína nám, tak často, ako sa modlíme, že 

Boh stále odpúšťa — aj dnes, aj vám, ak sa 

pokoríte a požiadate Ho o to.

„Ešte predtým, ako prijal klince, tŕne a drevo 

kríža, učil svojich priateľov, ako prijať kríž.“

Ježiš nepovedal: „Pamätaj na svoj hriech 

a utápaj sa v hanbe a vine.“ Nie, učil ich, aby 

priniesli svoj hriech a na oplátku očakávali 

odpustenie. A prečo by mohli predpokla-

dať, že im bude odpustené? Pretože vedel, 

že Jeho rany čoskoro umožnia takýto druh 

modlitby. Neučil ich len ako sa modliť. 

Zomrel, aby dal ich modlitbám život a moc 

pred trónom. Ešte predtým, ako prijal klin-

ce, tŕne a drevo kríža, učil svojich priateľov, 

ako prijať kríž.

Keď sa teda budete modliť, odvážne proste 

o odpustenie v Ježišovom mene. A skôr 

než sa začnete modliť, odpustite tak, ako 

Boh s radosťou odpúšťa vám.PPríznaky zostáva-
júceho hriechu hovoria 
o tom, čo Ježiš jasne 
učil: Potrebujeme 
odpustenie!

KKeď Ježiš učil svojich 
učeníkov modliť sa, 
začal Božím kráľov-
stvom, Božou vôľou 
a Božou slávou.

Redakčne krátené. Tento aj ďalšie články nájdete na 
www.chcemviac.com.
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Konferencia evs 2024
SEDEMDESIATKRÁT SEDEM
Milí bratia a sestry, srdečne vás pozývame 

na konferenciu EVS 2024!

Stretneme sa v Prešove 3.-5. mája. 

Budeme počúvať prednášky, premýšľať, 

rozprávať sa, spievať, modliť sa, smiať či 

plakať… Stretneme známych, spoznáme 

nových ľudí, povzbudíme sa vo viere 

a budeme spolu rásť. Tešíme sa, že na 

konferencii bude množstvo vzácnych hostí.

Vstup na konferenciu je voľný.
Konferencia sa bude konať v Divadle 
Jonáša Záborského v Prešove.

Informácie o rečníkoch sú v letáčiku, ktorý 

je súčasťou informačného listu EVS a tiež 

na webstránke www.konferencia.evs.sk. 

Podrobný program zverejníme

na www.konferencia.evs.sk.

Ak nie ste z Prešova a potrebujete ubytova-

nie a stravu, zabezpečili sme hotely Dukla 

a Bélier. Ubytovanie a stravu si môžete do-

hodnúť aj individuálne v iných ubytovacích 

zariadeniach. Ubytovanie v hoteli nie je pod-

mienkou účasti. Počas hlavných prednášok 

je pre deti zabezpečený program.

Konferencia EVS 2024 sa bude vysielať aj 

naživo online.

Poplatok za ubytovanie a stravu na celej 

konferencii pre jednu osobu je:

 V dvojposteľovej izbe 131€. V cene je 

zahrnuté ubytovanie na dve noci v 2 lôžkovej 

izbe pri jej plnom obsadení (piatok a sobotu), 

2x raňajky (sobota, nedeľa), 2x obed (sobota 

a nedeľa) a 2x večera (piatok a sobota), 

mestský poplatok,

 V jednoposteľovej izbe 151€. V cene 

je zahrnuté ubytovanie na dve noci (piatok 

a sobotu), 2x raňajky (sobota, nedeľa), 2x 

obed (sobota a nedeľa) a 2x večera (piatok 

a sobota), mestský poplatok.

Na služby hotela si môžete uplatniť rekre-

ačný poukaz u zamestnávateľa (v prípade, 

že sa ubytujete na dve noci), treba to uviesť 

pri registrácii a my vám pošleme informácie, 

ako postupovať. Uvedené sumy sú priame 

náklady, ktoré si účtuje hotel a ktoré bude-

me pre vás priamo objednávať.

Poplatky za stravu jednotlivo:

 Obed 10€/ks

 Večera 10€/ks

 Raňajky sú v cene ubytovania.

O prípadných úpravách, zmenách budeme 

informovať.
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V prípade, že nemôžete prísť na celú kon-

ferenciu a ubytovať sa na obe noci, pozorne 

vyplňte v prihláške, čo si chcete objednať, 

a vypočítajte cenu podľa jednotlivých polo-

žiek. Ubytovanie na jednu noc zabezpečíme 

iba v prípade, že budú voľné kapacity.

Poplatky za deti s vami dohodneme samo-

statne podľa veku dieťaťa, vašich požiadaviek 

a možností v hoteli.

Poplatok môžete zaplatiť priloženou poukáž-

kou alebo bankovým prevodom najneskôr 

do 19. 4. 2024 (do tohto termínu musí byť 

platba pripísaná na účet EVS). Platiť v hoto-

vosti na mieste nie je možné. Záväzné budú 

iba prihlášky, ku ktorým budeme vedieť 

priradiť platbu. Účastníci zo zahraničia môžu 

platiť v hotovosti na mieste, registrácia je 

však potrebná vopred.

Každý prihlásený účastník konferencie dosta-

ne všetky podrobné informácie o konferencii 

poštou alebo e-mailom týždeň pred začiat-

kom konferencie. V prípade, že sa nebudete 

môcť zúčastniť konferencie, zaplatený popla-

tok Vám vrátime podľa podmienok hotela.

Účet EVS

IBAN: SK42 1100 0000 0026 6445 5015,

SWIFT: TATRSKBX, KS: 0558, VS: 012024.

Do poznámky uveďte meno účastníka kon-

ferencie, za ktorého platíte, aby sme mohli 

platbu identifikovať.

V prihláškach mailom uvádzajte všetky infor-

mácie. Prihlasujte sa najneskôr do 19. 4. 2024

 elektronicky cez formulár na: www.kon-

ferencia.evs.sk (potvrdenie o prijatí prihlášky 

dostanete elektronicky)

 mailom na lydia@evs.sk – napíšte svoje 

údaje, kedy sa zúčastníte konferencie a či si 

chcete objednať stravu a ubytovanie.

V prípade otázok ohľadom ubytovania 

a stravy sme Vám k dispozícii na lydia@evs.sk 

alebo tel. č. 0911 798 800.

 

Určite radi prídu aj ľudia, ktorí si to nemôžu 

dovoliť. Sme veľmi vďační, že ste po minulé 

roky prispeli. Pán sa o každého stará aj týmto 

spôsobom, tak Vás prosíme, aby ste zvážili 

svoje možnosti a pomohli, keď môžete.

Pekné a príjemné prostredie, výborné služby, 

internetový prenos, propagácia, úžasná atmo-

sféra a spoločenstvo, všetko treba zabezpečiť 

a pripraviť. S tým sú spojené vysoké náklady, 

ktoré hradí EVS. Pomôžte nám náklady uhra-

diť, ak môžete prispieť darom na účet EVS. 

Budeme veľmi vďační.

Pozvite príbuzných, známych, radi všet-

kých privítame. „Lebo kde sú zhromaždení 

dvaja alebo traja v mojom mene, tam som ja 

medzi nimi.“ (Mt 18: 20)

konferencia.evs.sk

konferencia.evs.sk
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VÝBER Z CHCEMVIAC PODCASTOV
Dnes často počujeme, nasleduj svoje srdce. Nasleduj 

svoje vnútro. Ale je tu problém. Naše vnútro, naše 

srdce je sebecké. Nechceme si to pripustiť, ale je to 

tak. Luther povedal, že sme zakrivení do seba. Tým 

chcel povedať, že naše sebectvo stále prerazí. Aj keď 

spravíme niečo pekné a vzácne, nakoniec to vždy 

pokazíme, nevieme svoje ego udržať na uzde. Ja si 

to predstavujem aj obrazne, úplne fyzicky, ako sme 

zakrivení do seba, že čím viac si zakrivený do seba, 

čím väčším sebcom si, tým si menší človek. Čím viac 

si myslíš, že všetko je o tebe, tým si menší človek. 

Až si nakoniec taký malý, že si tvrdý ako guľka, ako 

projektil, ktorý rád všetko zničí. Všetko prerazí, stále 

má pravdu. A ten zápas v nás je práve o tom, aby to 

tak nebolo. Najväčší zápas v nás je nedávať priestor 

sebectvu, nezmenšovať sa, ale byť naozaj človekom. 

Človekom, ktorý má dokonca otvorenú náruč sme-

rom k druhým, má v sebe lásku a nie tvrdosť…

Pravda o našom vnútri, o našom srdci zároveň je, 

že je nestále. Timothy Keller s úsmevom hovorí 

príklad: Keď si mal pätnásť a spomenul si si, ako 

si rozmýšľal a po čom si túžil v desiatich, tak si si 

povedal, ó, aký som bol hlúpy. Keď si mal 30 a spo-

menul si, ako si rozmýšľal, keď si mal 15 alebo 20, 

povedal si si, ó, aký som bol hlúpy, aký naivný som 

bol. A keď máš 40 alebo 50 a ohliadneš sa späť, aký 

si bol vo svojich tridsiatich, opäť si povieš, ó, aký 

som bol hlúpy, ako som ešte nerozumel životu… 

a tak to ide ďalej a ďalej… 60, 70, 80… a Keller sa 

s úsmevom pýta, čo z toho vyplýva? No, že sme 

stále hlúpi :-) Proste naše vnútro, naše srdce sa 

neustále mení. Nedá sa na to spoľahnúť. Takže 

rada nasleduj svoje srdce, nasleduj svoje vnútro, 

buď autentický, znie síce veľmi pekne, ale naše 

vnútro je také sebecké, plné konfliktov a tak rýchlo 

sa mení, že podľa tejto rady sa 

v skutočnosti nedá rozumne žiť. 

Potrebujeme sa pozrieť hore, 

smerom k Bohu, aby sme sa ve-

deli v živote správne zorientovať.

--z podcastu: Sme vzácnejší, než 

nám hovoria---

Biblické zamyslenie na každý
deň môžeme posielať aj Vám.
Prihláste sa na odber na stránke 
evs.sk alebo mailom
na evs@evs.sk.

evs.sk/rast

ZAMYSLENIE
NA KAŽDÝ DEŇ

Prihláste sa

|  C H C E M V I A C  |  p o d c a s t y  |

12 S L O V E N S K É  E V A N J E L I Z A Č N É  S T R E D I S K O I N F O L I S T  1  ×  2 0 2 4

mailto:lydia@evs.sk
mailto:lydia@evs.sk
martin
výbery sú zo slavových podcastov prosím o fotku so Slavom



|  u k á ž k y  z  k n i h y  |  O D P U S T E N I E  | |  O D P U S T E N I E  |  u k á ž k y  z  k n i h y  |

V dobe, v ktorej je všetko dovolené a nič nie je odpustené, je kniha Tima Kellera Odpustenie: 

Prečo by som mal a ako môžem odpustiť? veľmi aktuálna. Tu je 11 citátov o slobode, ktorú 

skutočné odpustenie prináša zatrpknutému a zlomenému svetu.

Odpustenie je teda forma dobrovoľného 

utrpenia. Na rozdiel od odplaty, pri od-

púšťaní sa sami rozhodnete znášať všetky 

náklady za stratu.

…americká kultúra stavia sebavyjadrenie 

do protikladu so sebaobetovaním a na 

akékoľvek zlé zaobchádzanie odpovedá 

pomstou alebo ústupom… Odpustenie 

sa v takejto kultúre považuje za nenávisť 

k sebe samému, no pomsta a hnev za priro-

dzené riešenie.

Ako tvrdí Philip Gorski, sociológ z Yalovej 

univerzity, sekulárny predpoklad, že všetky 

veci musia mať materiálnu príčinu, robí 

z morálky buď produkt našej evolučnej 

biológie, alebo konštrukt našej kultúry, ktorý 

je vždy namodelovaný tak, aby upevňoval 

pozíciu ľudí pri moci. Tak či onak, morálka 

je relatívna – neexistujú absolútne hodnoty. 

V takomto svetonázore sa spoveď a odpus-

tenie rovnajú takmer vždy podvodu, lebo kto 

má (právo) povedať, čo je hriech? Prečo by 

som sa mal cítiť vinný za niečo, čo len chcem 

urobiť? Kto ste, aby ste rozhodovali, či mi 

bolo odpustené alebo nie?

Biblia kladie súd do tesnej blízkosti najsláv-

nejšieho verša o láske (J 3:16). Inými slovami, 

Biblia nikdy nevníma Božiu lásku a hnev 

v protiklade. V skutočnosti nám hovorí, 

že v Bohu tieto vlastnosti nielenže nie sú 

vo vzájomnom protiklade, ale jedno bez 

druhého nemôže existovať, pretože jedno 

tvorí druhé.

Keď čítame v Biblii všetky zmienky o Božom 

hneve, prirodzene si predstavujeme, že 

Boží hnev musí byť podobný tomu nášmu, 

a tak odvraciame tvár. Jeho hnev však nie je 

zranenou pýchou ako ten náš. Boh pociťuje 

hnev len voči zlu, lebo zlo ničí veci, ktoré On 

miluje – Jeho stvorenie a ľudskú rasu, ktorú 

stvoril pre svoju slávu a pre naše šťastie. Boh 

nie je len Bohom lásky alebo Bohom hnevu. 

On je oboje. Ak váš postoj k Bohu nemôže 

CITÁTY Z KNIHY ODPUSTENIE

zahŕňať oboje, v tom prípade máte skreslený 

pohľad na realitu a na odpustenie obzvlášť.

Ak vidíte iba milujúceho Boha, ktorý nikdy 

nehovorí nie, alebo ak vidíte iba nahne-

vaného Boha, ktorý nikdy nehovorí áno, 

skresľuje to váš pohľad na život… Možno 

to vyznie príliš zjednodušene (ale len 

zdanlivo) ak povieme, že keď veríte iba 

v Boha lásky, budete žiť ako rozmaznané 

dieťa, a ak veríte iba v Boha hnevu, bude-

te žiť ako týrané dieťa.

Iba pochopenie toho, čo Ježiš urobil na kríži – 

pochopenie Jeho zástupnej obete, môže 

zabrániť duchovným deformáciám… Iba Kris-

tovo učenie nám zabráni myslieť si, že Boh 

predstavuje iba svätosť so štipkou lásky 

alebo iba milosť s trochou svätosti. Namiesto 

toho sú Jeho svätosť a láska vzájomne 

previazané. Iba tento pohľad na Boha pomô-

že rozmaznaným alebo zanedbaným deťom, 

aby sa z nich stali zdraví a milovaní ľudia.

Biblia nám hovorí, že ľudia, ktorí sa najrých-

lejšie bránia, sú najslabší, nie najsilnejší.

Nejde o dva druhy odpustenia, ale o dva 

aspekty alebo dve fázy. Dalo by sa povedať, 

že prvé musí nastať vždy, a k druhému môže 

dôjsť, ale nie je vždy uskutočniteľné. Osobné 

odpustenie môže nastať bez zmierenia, ale 

zmierenie sa nemôže uskutočniť, pokiaľ už 

nedošlo k osobnému odpusteniu. Sekulárny 

rámec však nemá nič, čo by mohol zranené-

mu svedomiu poskytnúť. Nemá čo povedať 

nášmu ja, ktoré má pocit, že si nezaslúži lásku 

a odpustenie. Každý, kto uzrel hĺbku vlastného 

hriechu a pochopil čoho všetkého je schopný, 

sa nikdy nenechá zmiasť onou otrepanou 

frázou: „Buď k sebe milý – zaslúžiš si to.“BBiblia nám hovorí, 
že ľudia, ktorí sa 
najrýchlejšie bránia, 
sú najslabší, nie 
najsilnejší.

„Odpustenie
je teda forma 
dobrovoľného 

utrpenia 
Na rozdiel

od odplaty.“

Kniha je už pripravená na vydanie, ale v dôsledku nedávnej 
smrti autora čakáme na vyriešenie náležitostí ohľadom 
autorských práv. Veríme, že kniha bude dostupná čoskoro.
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Vieš,
1. ktoré pohlavie ohrozuje nuda viac?

2. v akom veku hrozí človeku nuda najviac?

3. či sa nudia viac extroverti, alebo introverti?

Ako sa nenudiť
Ak človek prežíva existenciálnu nudu, potre-

buje nájsť zmysel života. Potrebuje objaviť 

svoje miesto v Božom príbehu. Evanjelium 

nám ukazuje, že na každom človeku záleží, 

každý má hodnotu a každý má poslanie. 

Byť zachránený pre večný život znamená aj 

byť zachránený z nudy a bezcieľnosti života. 

Bengt Pleijel to vyjadril slovami, že zmyslom 

života je žiť blízko Boha a blízko druhých ľudí. 

S tým súvisí aj výzva objaviť svoje dary, ktoré 

každému Boh dal, a slúžiť nimi druhým.

Niekoľko tipov na prekonávanie 
situačnej nudy:

 L zmeniť miesto alebo činnosť

 L nebáť sa nudy – nehľadať hneď nejakú 

zábavku, ale dať priestor tichu, v ktorom 

môžu prísť nové nápady, v tichu k nám 

môže Boh prehovoriť iným spôsobom

 L učiť sa radovať z malých vecí, učiť sa 

vďačnosti

 L pestovať zmysel pre humor

 L pestovať schopnosť žasnúť, nebrať veci 

ako samozrejmosť, všímať si aj bežné 

maličkosti

 L pestovať vášeň (hobby)

~ Ondrej Kolárovský

Znudená. Som taká znudená. Som taká znudená. Taká znudená… spieva Billie Eilish 

v piesni s neprekvapivým názvom Znudená. Na hudobných streamovacích platformách 

akoby sa roztrhlo vrece s piesňami a playlistami na tému nuda.

Výsledky prieskumu hovoria, že na Sloven-

sku sa až tri pätiny ľudí sťažuje na nedosta-

tok voľného času. Zároveň sa skoro až dve 

pätiny pravidelne nudia. Pritom sa nudia aj tí, 

čo sa zároveň sťažujú na nedostatok voľného 

času. Aj keď žijeme v dobe, kedy máme 

prakticky akúkoľvek zábavu poruke na pár 

klikov či dotykov mobilu, predsa sa zdá, 

že nuda je problém pre nemalú časť našej 

vyspelej spoločnosti.

Nuda nemusí byť problém, ak je príležitostná 

a v malej miere. Vtedy dokonca môže podnietiť 

kreativitu. Ide teda skôr o to, ako nudu uchopíme.

Dva druhy nudy
Nuda môže byť dočasná (situačná) alebo 

permanentná (existenciálna). Situačná sa ob-

javuje vo chvíľach, ktoré vnímame ako málo 

podnetné (napr. prednáška, čakanie v ob-

chode pri pokladni a pod.). Existenciálna trvá 

bez ohľadu na zmeny situácie či okolností. 

Je to hlbší pocit prázdnoty, ktorý prerušujú 

krátke chvíle rozptýlenia. Po odznení zábavy 

sa vracia. Je to prežívanie pocitu existenciál-

nej beznádeje, keď človek stráca motiváciu 

k činnosti, stráca záujem o vzťahy, zaoberá 

sa len sám sebou a môže mať sklon k deš-

truktívnemu spôsobu života.

Dejiny nudy
Profesorka Patrícia Sparks hovorí, že slovo 

nuda (angl. boredom) sa nepoužívalo pred 

r. 1750. To neznamená, že by sa ľudia v mi-

nulosti vôbec nenudili, ale používali slová 

ako napríklad lenivosť, záhaľka či letargia. 

Vo svojej analýze hovorí, že medzi príčinami 

nudy je aj odklon ľudí od kresťanstva a strata 

hlbšieho zmyslu života. Súčasťou problému 

je aj narastajúci konzumný spôsob života.

|  u k á ž k a  |  I D E A - L I S T  |

A
Ako sa nenudiť?
Ak človek prežíva 
existenciálnu nudu, 
potrebuje nájsť
zmysel života.

ZMYSLUPLNE VÍŤAZIŤ NAD NUDOU

Odpovede: 1. Viac mužov než ženy. Najviac adolescentom a seniorom. 3. Viac sa nudia extroverti.

Ondrej Kolárovský
celý článok na

IDEA-LIST.SK

|  u k á ž k a  |  I D E A - L I S T  |

„Potrebujeme 
objaviť svoje 

miesto v Božom 
príbehu.“

„Evanjelium nám 
ukazuje, že na 

každom človeku 
záleží, každý má 
hodnotu a každý 

má poslanie.“

Nedostatok
voľného času

Pravidelne
sa nudia

Nedostatok času a
zároveň sa nudia

Graf je len ilustračný
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U nás v púšti nie je skoro žiadny dážď. Všetko živé tu žije vďaka rose.
Tá padá na zem každú noc. A tento obraz v Žalme 133 ukazuje, aká je 
jednota dôležitá. Jednota je niečo, čo potrebujeme udržiavať na dennej 
báze. Nie je to jednorazová záležitosť. Jednota je zdroj života. Stromy 
v púšti vďaka rose dokážu prežiť. Vždy keď sa spoločne stretneme, 
prináša to život. Spoločenstvo potrebujeme, aby sme prežili.

“

SOLU ISRAEL
SOLU je výraz, ktorý používa Izaiáš a zna-

mená “pripravujte” cestu, chceme byť tí, 

ktorí pripravujú cestu pre Ježiša a jeho 

druhý príchod.

Žalm 133 - Pútnická pieseň. Dávidova. Hľa, 

aké dobré, aké milé je to, keď bratia spolu 

bývajú! Ako výborný olej na hlave, čo steká 

na bradu, Áronovi na bradu, čo steká na 

okraj jeho rúcha. Ako rosa Hermona, čo 

padá na sionské vrchy. Lebo Hospodin tam 

udelil požehnanie a život naveky.

 

SOLU je hudobná skupina, ktorú tvoria 

mesiánski Židia. Nie sú to len hudobníci, 

ale aj priatelia, rodina a Ježišovi nasledov-

níci. Dôraz kladú na uctievanie a modlitby 

(s pôstom), ktoré sú založené na Písme. 

Podľa ich vlastných slov, ich najväčšou 

túžbou je poznať a milovať Boha Izraela, 

ktorý sa zjavil v osobe Ježiša, celým svojím 

srdcom, dušou, mysľou a silou v moci Du-

cha Svätého a milovať ľudí vo svojom okolí. 

 

SOLU prijali pozvanie na konferenciu 

EVS 2024, 3.-5. mája v Prešove.

„

ZOSTAŇME SOĽOU
Rebecca Pippert

Biblické učenie v knihe pretkávajú pútavé príbehy. 
Čitateľom dodá odvahu hovoriť o Ježišovi relevantne, 
premyslene a efektívne.

STRATENÍ A NÁJDENÍ
Collin Hansen

12 príbehov o zmene, identite a nádeji. Zísť z cesty sa dá 
rôznymi spôsobmi, existuje však len jeden spôsob, ako 
ju znova nájsť.

11,00 €
Kniha A5

9,00 €
eKniha PDF

10,00 €
Kniha A5

9,00 €
eKniha PDF

Prečo by som mal a ako sa to dá?

Renomovaný pastor a spisovateľ Timothy Keller vo svojej 
novej knihe zápasí s pálčivou otázkou: Prečo by sme mali 

odpúšťať tým, ktorí nám ublížili? Je to jadro evanjelia, 
ale nie je to dôležité len na náboženskej úrovni; odpoveď 
na otázku odpustenia má obrovský vplyv na spoločenosť 

a kultúru okolo nás. Závisí od nej, ako sa v našich životoch 
správame k ľuďom a problémom, ktorým čelíme. Aké to 
je, keď v sebe nosíme hnev a neodpustenie? Koľko nás to 
stojí v porovnaní s odpustením? Prečo na tom záleží nielen 

v duchovnej oblasti ale aj v každodennom živote?

Keller, ktorý píše so svojou charakteristickou múdrosťou 
a hlbokým spoliehaním sa na Bibliu, pomáha čitateľom 

premýšľať o týchto otázkach spôsobom, ktorý im pomôže 
prehodnotiť svoj život pohľadom na Ježiša, ktorý nám ukazu-

je, ako žiť vo svete – a ako môžeme žiť v duchu odpustenia.

12,00 € 11,00 €

Kniha A5
eKniha PDF

ODPUSTENIE
Timothy Keller

|  p o n u k a  k n í h  |

BOŽIA MÚDROSŤ
PRE ZMYSLUPLNÝ ŽIVOT
Kathy a Timothy Keller

Biblická kniha Príslovia poskytla Timothymu Kellerovi 
základ pre zamyslenia, v ktorých ponúka svieže a inšpi-
ratívne poučenie na každý deň v roku.

12,00 €
Kniha A5

10,00 €
eKniha PDF
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Pred mnohými rokmi bola v TV obľúbená 

televízna relácia Ničitelia mýtov. Tvorcovia 

pristupovali k rôznym mýtom a vedecky 

ich skúmali. Robili pokusy, výbuchy, 

experimenty… 

 

Objektom jedného z experimentov boli 

dva hrubé papierové telefónne zoznamy. 

Položili ich oproti sebe a stránku po stránke 

navzájom tieto dva telefónne zoznamy jeden 

do druhého prekladali, až kým do seba 

založili všetky strany. Potom skúšali tieto dva 

zoznamy od seba oddeliť. Ukázalo sa, že to 

žiadna ľudská sila nedokáže. Ťahali, vešali sa 

na ne, zapriahli autá… zoznamy držali spolu. 

Medzi stránkami nebolo lepidlo ani nič iné. 

Boli to len čisté jednoduché strany. 

 

Uvedomil som si, že takto vyzerá dobrý 

vzťah. Dvaja ľudia deň za dňom, skúsenosť 

za skúsenosťou, zážitok za zážitkom 

prekladajú navzájom strany svojho života 

jednu cez druhú, až z toho vznikne vzťah, 

ktorý sa nedá roztrhnúť. Takéto vzťahy 

máme budovať. Každý z nás má do vzťahu 

priniesť čistú, nepokrčenú stranu. To je naša 

základná zodpovednosť. Ale keď prinášame 

strany pokrčené, nahnevané, špinavé, vzťah 

sa rýchlo rozpadne. 

 

Pozri sa na ľudí okolo seba a na to, aké 

strany do vzťahu prinášaš. Ak sú pokrčené, 

vyrovnaj ich. Odpusť, požiadaj o odpustenie. 

Nechoď spať s tým, že si zanechal pokrčenú 

stranu. Biblia hovorí: „Nech slnko nezapadá 

nad vašim hnevom.“ 

 

V skutočnosti najšťastnejší medzi 

nami budú tí, ktorí strany svojho 

života pravidelne vyrovnávajú smerom 

k Bohu a aj k ľuďom okolo seba. Budujú 

vzťahy, ktoré sa nedajú roztrhnúť.
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|  z a m y s l e n i e  |  S L A V O M Í R  S L Á V I K  |

KTO BUDE V ŽIVOTE NAJŠŤASTNEJŠÍ?

Slavomír Slávik
riaditeľ
Slovenské evanjelizačné
stredisko

Toto zamyslenie je úryvok z prednášky, ktorá odznela 

na konferencii pre mužov iMuž v Žiline.

2% Z DANE
PODPORTE
SLUŽBU EVS

Aj tento rok nás môžete podporiť svojimi 2% 
z dane. Nájdite si pár minút na vyplnenie 
tlačiva, ktoré nájdete na uvedenom linku. 
Ďakujeme.

Podrobnejšie informácie nájdete
na našom webe www.evs.sk

bit.ly/dvepercentaevs

evs.sk


